
  
  
 

Motie Gifvrije aanplant, de bodem onder beter leven voor mens en dier  
De Haarlemse gemeenteraad, bijeen in vergadering op 10 en 13 juli 2023. 
 
CONSTATERENDE DAT: 

• Op dit moment nog steeds voornamelijk gebruik wordt gemaakt van giftige bollen, zaden en 
struiken voor de vergroening van Haarlem 

• Gemeenten, waaronder Haarlem, grootafnemer zijn van bloembollen, zaden en planten voor 
de beplanting van de openbare ruimte 

• Haarlem in 2022 het manifest Maatschappelijk Verantwoord Opdrachtgeven en Inkopen 

ondertekende en zich daarmee committeerde aan het doel van duurzame inkoop. 

• Giftig groen dodelijk is voor de resterende biodiversiteit en het telen van bollen en ander 
(sier) groen de natuur ook bij productie zwaar aantasten . 

• Veel telers bereid zijn om over te stappen op biologische , gifvrije teelt wanneer zij 
gegarandeerd zijn van een afzetmarkt 
 

OVERWEGENDE DAT: 

• Het heel slecht gaat met de biodiversiteit in Nederland, er is nog maar 15 % procent over van 
de populatie inheemse plant- en diersoorten tov 1900. (Het Europees gemiddelde is 40%).  

• Giftige bloemen en planten bijdragen aan het uitsterven van diersoorten, waaronder 
bestuivers en andere insecten 

• Biologische bloemen- en bollentelers alleen maar kunnen bestaan wanneer er vraag is naar 
hun producten 

• Een biologische (bloembollen)teler een jaar nodig heeft om de productie voor te bereiden  

• Een reguliere (bloembollen)teler vijf jaar nodig heeft om om te schakelen naar biologische 
teelt en dit pas zal doen bij een gegarandeerde afname van zijn producten 

• Ook particulieren zoveel mogelijk in staat moeten worden gesteld gifvrije planten en bollen 
te kopen 
 

VERZOEKT HET COLLEGE: 

• Voor de aanplant van groen en bloemen in de openbare ruimte het gebruik van giftige 
aanplant uit te faseren en in 2028 uitsluitend nog gebruik te maken van gifvrije, biologische 
zaden en bollen en biologisch gekweekte struiken met MPS A+ keurmerk  

• Gezamenlijk op te trekken met andere gemeenten en VNG om vraag en aanbod van 
biologische aanplant beter op elkaar af te stemmen en gezamenlijk te streven naar een 
dusdanig aandeel biologisch geteelde aanplant dat telers gestimuleerd worden om over te 
stappen op biologische teelt. 

 
En gaat over tot de orde van de dag 
 
GroenLinks Haarlem Ziggy Klazes 
Partij voor de Dieren Janneke Moedt 
Christenunie  Frank Visser 
 
 


